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Většina příjmů městské části je dána do-
tací hl. m. Prahy, lidově „z magistrátu“. 
Rozpočet schvalovaný na začátku roku 
zahrnuje především tzv. neinvestiční 
dotaci, tedy příspěvek na provoz měst-
ské části a jejich zařízení. Odvozuje se 
od počtu obyvatel, počtu žáků ve školách 
a  podobně. Tento schválený rozpočet 
ukazuje modrá čára grafu, s průběhem, 
který se během let moc nemění. Od ve-
dení městské části vyžaduje pouze rutin-
ní práci.

Během roku se schválený rozpočet do-
plňuje o dotace poskytnuté na investiční 
akce. Získání každé jednotlivé investiční 
dotace vyžaduje hodně kvalitní a kvali-
fikované práce, která ne vždy je vidět na 
první pohled: příprava záměru, získání 
nezbytných podkladů včetně ekono
mických propočtů a nakonec vyjednávání 
a přesvědčování, někdy docela obtížné. 

A také je potřeba trochu „znát řemeslo“. 
Výsledek této práce lze pak přímo vidět 
na tom, o kolik se podaří v daném roce 
navýšit rozpočet o  peníze na investiční 
akce. Definitivní výše navýšených příjmů 
je obsahem posledního tzv. upraveného 
rozpočtu v daném roce. To je ta červená 
čára v grafu. 

Přestože během roku „přitečou“ i pros-
tředky neinvestiční, hlavní rozdíl mezi 
rozpočtem schváleným na začátku 
roku a  poslední verzí rozpočtu na kon-
ci daného roku tvoří právě investiční 
peníze. Rozdíl mezi červenou a modrou 
čárou v grafu tedy ukazuje na aktivitu 
a schopnosti vedení MČ. Za tzv. investiční 
peníze se v Klánovicích v uplynulých 
měsících například rozšířila kapacita 
základní a mateřské školy, vybudovala 
nová sportovní zařízení a dětská hřiště, 
zrekonstruovala střecha sportovní haly či 

Dá se práce rady městské části vůbec nějak objektivně změřit? V dnešní době, zahlcené slovy, sliby a tolika bezcen-
nými prohlášeními, které už zítra zase neplatí... Možná to je překvapení, ale měřit to jde. Navíc pomocí veřejně do-
stupné informace, totiž vývojem příjmů městské části během roku. Jejich průběh za posledních šest let ukazuje graf. 

Rozpočtové příjmy MČ Praha-Klánovice 

areál kulturního centra Beseda. V nepos-
lední řadě jsme díky těmto vyjednaným 
dotacím získali také nový povrch velkého 
množství našich ulic. 

Jsou to sice jen čísla, ale čísla jasně 
prokazatelná. Navíc výsledky jsou už 
v Klánovicích také dobře vidět. Rada 
naší městské části, vedená v posledních 
necelých dvou letech starostou Polákem 
(ODS) a místostarostkou Martinovou 
(SPOLU), si proto za svoji práci nepochyb
ně zaslouží ocenění.

Rada městské části – lze její práci vidět?

Vážení čtenáři,

v tomto čísle KLÁNovin přinášíme první skupinovou fotku našich kandidátů do zastupitelstva v podzimních 
komunálních volbách, v příštích číslech Vám představíme podrobněji také naše programové priority. 
Slávek Jaroš si pro svůj tradiční rozhovor s osobností Klánovic vybral pana Michala Fuchse, který je nejen 
místopředsedou FK Klánovice a správcem zdejšího sportovního areálu, ale především skutečnou duší 
klánovického fotbalu. Karel Loucký zase připravil objektivní hodnocení vedení radnice z pohledu proka-
zatelných finančních dat. 
 
Můžete nás sledovat také na webu www.ods.cz/ms.klanovice nebo na naší facebookové stránce ODS 
Klánovice Volby 2018. Budeli Vás zajímat něco podrobněji, neváhejte nám napsat nebo zavolat. Kontakty 
najdete na poslední straně. Všem Vám přeji hezké léto a těším se na setkání s kýmkoliv z Vás.
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Proč Vás zaujal právě fotbal a ne jiný 
sport?

Hraji fotbal od 5ti let, měli jsme super 
partu, je to kolektivní sport a ze všech 
sportů, co jsem dělal (a bylo jich hodně), 
mi šel nejlépe a nejvíce mě bavil.

Kolik členů a mužstev fotbalový klub 
Klánovice v současné době má?

Máme cca 172 aktivních členů, kteří 
reprezentují Klánovice v rámci 6ti 
mužstev na různých úrovních a jako 
budoucí nástupce máme 2 týmy mini 
přípravky.

Jaké sportovní a výchovné cíle fotbalový 
klub Klánovice má?

Základním cílem naší party je, aby to 
samotné hráče, jejich rodiče a ostatní, co 
se kolem našeho fotbalu motají, bavilo. 
S tímto mottem jsou spojeny i výchovné 
aspekty: smysl pro kolektiv, zodpověd-
nost, smysl pro humor a umění se bavit.

Co se ve zdejším sportovním areálu za 
poslední roky změnilo?

Změnilo se toho opravdu hodně. Za 
vydatného přispění naší městské části 
a  dalších sponzorů se podařilo vybu-
dovat hřiště s umělým povrchem, plot 
kolem celého areálu (už nás nebude bez 
pozvání navštěvovat divoká zvěř), hlavní 
brána a branka vjezdu do areálu, chodník, 
lavičky, nové venkovní WC, beachvolley-

balové a nohejbalové hřiště, automatická 
závlaha hlavní hrací plochy a další úpravy 
v celém areálu.

Co je potřeba udělat v dalších letech?

Potřebujeme nové kabiny pro hráče 
a  rozhodčí společně se zázemím, zpev
něnou plochu od vjezdové brány ke ka-
binám, dětské hřiště.

Ve sportovním areálu se konají i nespor-
tovní akce (Pohádkový les apod.). Platí 
pro tyto akce nějaká pravidla? Neškodí to 
areálu?

Pravidla jsou předem dána a domluvena. 
Pokud se pravidla dodržují, není problém 
pro Klánovice takové akce umožnit. Zatím 
vždy proběhlo vše bez problémů.

Jak se vám spolupracuje s klánovickou 
radnicí?

S radnicí je spolupráce velmi dobrá, kon-
struktivní, komunikativní, profesionální. 
Vše řešíme rychle a po vzájemné domlu-
vě.

Vychováváte si svého nástupce ?

Vychovávat nástupce cíleně si neumím 
představit. To se musí zase nějaký nad
šenec objevit, projevit zájem, udělat si 
čas, mít porozumění v rodině, nehledět 
na peníze. Až se takový objeví, rád mu 
vše předám.

Chci vás seznámit s osobou, která má 
na starosti chod celého klánovického 
fotbalového areálu, včetně nově 
zbudovaného beachvolleybalového 
hřiště a stávajícího nohejbalového 
hřiště. Tímto mužem na „pravém“ 
místě je Michal Fuchs, který se 
v klánovickém fotbalu angažuje již od 
roku 1987, kdy po přestupu z Újezdu 
nad Lesy působil v našem týmu nej-
prve jako hráč, posléze jako trenér 
a předseda klubu. V současné době 
je místopředsedou klubu i správcem 
celého multifunkčního areálu. Jeho 
každodenní činnost pro klub by vy-
dala na samostatnou knihu, tak jsem 
se v rozhovoru zaměřil především na 
současné dění kolem fotbalového 
klubu a na výhled do budoucnosti 
fotbalu v Klánovicích.

Závěrem bych si dovolil panu Fuchso-
vi poděkovat za jeho obětavou práci 
pro Klánovice a doufám, že má ještě 
dost psychických i fyzických sil, aby 
u  klánovického fotbalu ještě chvíli vy-
držel.

Rozhovor se správcem klánovického fotbalového 
areálu Michalem Fuchsem
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Máte chuť zapojit se do veřejného života? Zajímá Vás komunální nebo celostátní politika?
Jste ochotni věnovat část svého volného času Klánovicím? Nechcete jen nadávat, nýbrž byste rádi přispěli 

radou či pomocí?

Budeme rádi, když nás kontaktujete a pomůžete nám rozvíjet Klánovice.

Zajímá nás každý jednotlivý podnět.

Těšíme se na Vás!

603 519 979 (Ferdinand Polák)   www.ods.cz   info@odsklanovice.cz
602 361 681 (Slávek Jaroš)   www.odsklanovice.cz  fb/ODS Klánovice Volby 2018

Kandidáti ODS do podzimních voleb v Klánovicích


